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Prezes WUG Piotr
Litwa stwierdzlt,
ze naklady

' inwestycyjne
I polsklego gornictwa
I nie przekladaja. sif
s na obnlzenie
1 pozlomu ryzyka
2 wykonywanych
s robot.

W drodze na stanowisko...
WUG XIVkonferencja »Probkmy bezpieczenstwa i ochrony
zdrowia w polskim gornictwie".

MACIEJ DOROSINSKI
mdorosinski®portalgorniczy.pl

Przez dwa dni (17-18 kwietnia) Wisla
byla gornicza. stolica_ polski.

Wszystko to za sprawa, konferencji
»Problemy bezpieczenstwa i ochrony
zdrowia w polskim gornictwie", ktora
przycia£n?la w Beskidy ponad 130 spe-
cjalistow z kopaln, urz?dow gorni-
czych, osrodkow naukowo-badaw-
czych i firm wsporpracuja.cych z zakla-
dami gorniczymi.

Otwieraja.c konferencj?, Piotr Litwa,
prezes Wyzszego Urz?du Gorniczego,
zaznaczyl, ze bardzo niepokoja,cy jest
wskaznik wypadkowosci zwia.zany
z utrzymaniem szeroko rozumianych
drog transporto\vych. Nadzor gorniczy
jest bardzo zaniepokojony tym, ze wy-
datki na zakup maszyn i urza.dzeii nie
wpfywaja/na znaczne obnizenie liczby
tego rodzaju wypadkow. W ubiegfym
roku wyniosry one ponad 1,5 mid zl,
a naklady inwestycyjne ogolem za-
mkn?fy si? kwot;i 3,3 mid zl.

- Obie te pozycjs inwestycyjne s^
scisle zwi^zane ze zwalczaniem zagro-
zen naturalnych i technicznych. Jaki za-
tem powinien bye poziom nakladow
inwestycyjnych, aby widoczne byiy ich
konsekwencje w postaci wzrostu pro-
dukcji i obnizenia poziomu ryzyka wy-
konywanych robot? - pytal prezes
WUG.

Rerwsza. sesj? na konferencji otwo-
rzyl referat^\v)'gloszony przez Janusza
Malinge, z WUG. Dotyczy} on stanu

bezpieczenstwa pracy w polskim gor-
nictwie, z uwzgle.dnieniem zalogi
na drogach dojscia do stanowiska pra-
cy. Jak wynika ze statystyk, najwi^cej
wypadkow, ktorym ulegaj^ gornicy, jest
wlasnie zwi^zanych z przemieszcza-
niem si? po wyrobiskach i dochodze-
niem do miejsca pracy. Referat stal si?
przyczynkiem do panelu dyskusyjnego,
w ktorym udzia} wzieji przedstawiciele
spolek w?glowych, producentow ma-
szyn i urza_dzeh oraz reprezentanci
nadzoru gorniczego.

- Mamy swiadomosc tego, ze wa-
runki pracy w kopalniach sa. ucia.zliwe.
Samo miejsce pracy jest jednak mniej
uciazliwe niz dojscie do tego miejsca.
Dlatego inwestujemy w rozwqj trans-
portu - mowil wiceprezes Kompanii
We.glowej Marek Uszko, ktory zasy-
gnalizowal takze zagadnienie ,,jazdy
na tasmie". Stalo si? ono glownym te-
matem dyskusji, w ktorej podsumowa-
niu stwierdzono, ze wykorzystywanie
przenosnikow do transportu pracow-
nikow moze stac si? rzecza. powszech-
n^, jednak w tej sferze trzeba zmienic
przepisy oraz odpowiednio przygoto-
wac do tego ludzi i zaplecze techniczne.

Na konferencji swoje referaty mieli
okazj? wyglosic takze praktycy i teore-
tycy gornictwa. Ich wyst^pienia skupi-
ty si? przede wszystkim na zagroze-
niach naturalnych, wyst?puj^cych
w polskich kopalniach, bezpieczen-
stwie i ochronie zdrowia gornikow
oraz rozwiazaniach technicznych
zanych z transgortem.


